
Miljøudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 17. april 2015

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MIU alm. del

Spørgsmål 447
Vil ministeren kommentere kronikken i Jyllandsposten den 16. april 2015 ”Fal-
kejagt – en undertrykt kulturarv” og i den forbindelse oplyse:
– om det er korrekt, at ”lige nu flyver der derfor arter fra hele verden rundt i

dansk natur, ene og alene fordi falkonerer, som er startet efter 1994, ikke
må eje en opdrættet fugl, som forekommer naturligt i Danmark”,

– om det er korrekt, at ” Således har man f.eks. indskærpet, at rovfuglene
ikke engang må gå i arv til kommende generationer af rovfugleejerens fa-
milie”, som oplyst i kronikken,

– om det er korrekt, ”at en falkoner med en fuldt lovlig, danskopdrættet,
stambogsført, dna-testet og chipmærket rovfugl ikke må forlade sin ejen-
dom med fuglen – f.eks. for at besøge en dyrlæge eller deltage i en opvis-
ning på en udstilling – uden en særskilt tilladelse i hvert enkelt tilfælde”,

– hvad det koster , at ”Der sidder … statsansatte embedsmænd og bruger
tid på at behandle stakkevis af ansøgninger og udstede tilladelser efter en
praksis, som ene og alene har til formål at mobbe danske falkonerer til at
opgive deres livsstil”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pia Adelsteen (DF).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pia.Adelsteen@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne
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